



တၢ်လၢနကြးသ့ၣ်ညါဘၣ်သးတၢ် ဟံစိတၢ်အုးအညၣ်ဆူ အိးစတြ လၢယါအပူၤမ့ၢ် မနုၤလဲၣ်



မံၤစ့ၤ ၂၀၂၂

တၢ်အုးအါမံၤအါကလုာ်န့ၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်လၢကဟါမၢ်ကွံာ်ပုၤလၢကျါဒီး တၢ်ကစိန့ၣ်ဒီးစိဟးထီၣ်တၢ်အုးအပနံၣ်,ဟံဃုာ်အညၣ်ဆူဟီၣ်ခိၣ်ဒီတဘျီန့ၣ်
လိာ်ဘၣ်ဝဲဒၣ်တၢ်ပျဲတဖၣ်လီၤ. တၢ်ဟံစိတၢ်အုးအညၣ်ဆူအိးစတြလၢယါအ ပူၤကဲထီၣ်စ့ၢ်ကိးတၢ်လီၤပျဲလီၤဘၣ်ယိၣ်ဒိၣ်မုၢ်မုၢ်လၢပုၤကူပုၤကညီအတၢ်
အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ဆူၣ်အဂီၢ်သ့ၣ်ဖျါတၢ်ဆါတဖၣ်လၢအဟံဃုာ်လၢတၢ်ဖဲတၢ်ညၣ်အကျါအယီၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဖဲတၢ်ညၣ်န့ၣ်စိဟးထီၣ်တၢ်ဆူဒီးကလုာ်ဒီး လၢအကဲ တၢ်
လီၤပျဲအဒိၣ်အမုၢ်လၢအိးစတြလၢယါကမုၢ်အတၢ်အိၣ် ဆူၣ်အိၣ်ဆူၣ်တၢ်ညၣ်တၢ်ဖျါအတၢ်ဖဲတၢ်မၤအလီၢ်ဒီးအခိၣ်ယၢၤန့ၣ်ဆူၣ်လၢအလီၢ်ဆီတၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဟံစိတၢ်အုးအညၣ်ဆူအိးစတြလၢယါအပူၤမ့ၢ်တၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ပျဲန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ထီၣ် ဒါတၢ်သိၣ်တၢ်သိၣ်ဒီးဘၣ်တဘျီကလူၤသ့ၣ်ခါပတၢ်စ့ၢ်ကိးထံကိၢ်အဂၤတဖၣ်အတၢ်
သိၣ်တၢ်သိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲန့ၣ်ဟံစိတၢ်အုးအညၣ်ဆူအိးစတြလၢယါအပူၤမ့ၢ်တၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ပျဲန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ထီၣ်ဒီးတၢ်မံၤလၢအပနံၣ်တၢ်မံၤလၢအပနံၣ်(ဟံဃုာ်ဆၢၣ်ဖိကိၢ်ဖိမ့တမ့ၢ်တၢ်မဲတၢ်မဲ)ဆူအိးစတြ
လၢယါအပူၤန့ၣ်မုၢ်န့ၣ်ဒါလၢနကဘၣ်ဟံဃုာ်ဟံသးဒီး လူၤတံၤထွဲအိးစတြလၢယါအတၢ်သိၣ်တၢ်သိၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ကဟံစိတၢ်အုးအညၣ်ဆူအိးစတြလၢယါအပူၤမ့ၢ်အဂီၢ်, နကလိာ်ဘၣ်တၢ်ပျဲခံခါ,
တၢ်ခါန့ၣ်မုၢ်ဝဲဒၣ်လၢတၢ်ကူၣ်လဲၤမၤကတၢ်မံၤလၢအဂီၢ် ဒီးအဂၤတၢ်ခါန့ၣ်မုၢ်ဝဲဒၣ်လၢတၢ်မူအတၢ်ဝဲဒၣ်တၢ်ဘၣ်
တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. နကလိာ်ဒုးန့ၣ်စ့ၢ်ကိးတၢ်ပျဲတဖၣ်လၢအအိၣ်ဟံထံဂုၤကိၢ်ဂၤလၢအန့ၣ်ဖျါထီၣ်ပီးလီတ
ဖၣ်အံၤတၢ်မၤန့ၣ်အိၣ်ပုၤတၢ်ဖဲဒီးပူၤဖျါဖျါန့ၣ်လီၤ.

ကျဲအဂၤကတၢ်လၢတၢ်ကမၤလီၤတံၢ်ဝဲဒၣ်လၢနတလူၤသ့ၣ်ခါပတၢ်တၢ်သိၣ် တၢ်သီတဂုၤအဂီၢ်ဒီးလၢတၢ်ကဒီသ
ဒါအိးစတြလၢယါအဂီၢ်မုၢ်တၢ်ကဆဲးကျိးဝဲဒၣ်တၢ်ညၣ်တၢ်ဖျါ,ထံဒီးဒိၣ်ယၢၤန့ၣ်ဆူၣ်အဝဲကျါလၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါ
ဆူညါအဂီၢ် တချး နကူၣ်လဲၤမၤကတၢ်မံၤလၢအိးစတြလၢယါအပူၤမ့ၢ်တၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ပျဲန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ထီၣ်ဒီးတၢ်မံၤလၢအပနံၣ်တဖၣ်အခါန့ၣ်လီၤ.



တၢ်မနုၤကကဲထီၣ်အသးဖဲန့ၣ်မ့ၢ်လူၤသ့ၣ်ခါပတၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သိၣ်အခါန့ၣ်လဲၣ်.

တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ကမၢ်လၢတၢ်စိန့ၣ်တၢ်ဆူထံကိၢ်အပူၤလၢတၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ပျဲတၢ်ခါန့ၣ်မ့ၢ်ဒီးန့ၣ်မးလီၤ.တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤဟံဃုာ်တၢ်လီၤဘၣ်လၢယိာ်ပူၤဒီးတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ကမၢ်
လၢအထီၣ်ဘးစ့ၣ်လၢ ၂၂၂,၀၀၀ န့ၣ်သ့လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါအါထီၣ်

တၢ်မံၤလၢအပနံၣ်လၢအဂၤအါမံၤအါကလုာ်လိာ်ဘၣ်စ့ၢ်ကိးတၢ်ပျဲတဖၣ်လီၤ. လၢဆူညါတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါဘၣ်သးဒီးတၢ်ဟံစိတၢ်အုးအညၣ်ဆူအိးစတြလၢယါအပူၤမ့ၢ်
လဲၤကွၢ်ဘၣ်ဖဲပုၤယဲၤသန့တဖၣ်အံၤအပူၤတက့ၢ်-

တၢ်ကူၣ်လဲၤမၤကတၢ်မံၤလၢ- <https://www.awe.gov.au/biosecurity-trade/wildlife-trade/do-i-need-permit>

တၢ်မူအတၢ်ဝဲဒၣ်တၢ်ဘၢ- <https://www.awe.gov.au/biosecurity-trade/travelling/bringing-mailing-goods>

သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်လၢတၢ်ကသမံၤမိးန့ၣ်လိာ်ဘၣ်တၢ်ပျဲမနုၤတဖၣ်လိာ်တက့ၢ်ဒီးတဘျီဟံဃုာ်ဖိမိးတၢ်သးကိးလၢအအိၣ်လၢထံကိၢ်အဂၤတဖၣ်ဒိးသိးအသုတဆူၣ်န့ၣ်ဒီး
တၢ်ဖဲတၢ်ညၣ်မ့ၢ်တၢ်မံၤလၢအပနံၣ်လၢအဂၤဆူအိးစတြလၢယါ အပူၤတဂ့ၢ်.